牵挂
——杨同海教授走访贫困生侧记
Concern and Care
—Professor Yang Visits the Poor Students
6月13日下午，对于刚刚由宁国职高改名安徽材料工程学校09财经班的徐双月同学来说又是一个难忘的日子，在学校小会议室里，旅美世界知名数学家、美国威斯康星大学杨同海教授来看望她及其他受到“中美爱心”资助的该校的7名在校学生，这也是徐双月时隔七年后再次见到这位令她敬仰的叔叔。
      June 13th was an important day for Shuangyue Xu, a student of 2009 finance class at Anhui Material Engineering School (previously named as Ningguo Vocational High school). This afternoon in the conference room, Professor Tonghai Yang, a world-wide famous mathematician from University of Wisconsin –Madison, came to visit her and other six students. All these students are supported by Zhongmei Aixin (China-US Love Foundation). This is Shangyue Xu’s second time to meet Professor Yang after their first meeting seven years ago. (see http://www.hometowneducation.org/photos11-2.html)
 那是“中美爱心”成立一个月后的2004年6月8日，杨同海教授与“中美爱心”组织成员一起冒着酷暑到宁墩镇走访贫困生时，曾来到位于黄冈村一个山坞的徐双月的家，当时，徐双月还在上小学三年级，当杨教授了解到她父亲年近六旬体弱多病,母亲患在智障,家里几乎是一贫如洗,小双月在学校甚至吃中饭的钱有时都没有,杨教授显的很沉重,临走前塞给她一些零用钱并拍着她的肩膀告诉她：“好好学习，我们一定会帮助你的！”
They first met on June 8, 2004, one month after Zhongmei Aixin was founded. Professor Yang and other members of this foundation went to Ningdun County to visit poor students there. They visited Shuangyue Xu’s home at Huangguang village besides a mountain. Shuangyue was then a student in grade three at elementary school. After hearing that her father had reached the age of sixty and was very weak; her mother was mentally handicapped and her family was so impoverished that Shuangyue even did not have money for lunch at school, Professor Yang felt very worried about her. Before leaving her home, he gave her some pocket money and told her: “Study hard; we will help you for sure!”
从那时起，徐双月每年都会得到“中美爱心”的资助，资助他的是一对远在美国的华人夫妇,七年过去了，当年那个尚不太懂事的小姑娘如今己成了一名清秀的高中生，由于家庭条件太差等因素,初中毕业后她放弃了读普高而选择在职高就读,现在她已是该校二年级对口财经班的学生，听老师介绍说她在学校品学兼优，还担任了班上的团支部书记，明年还将参加对口高考时，杨教授给予热情的称赞。并鼓励她继续努力争取考出好的成绩。
     From that time on, every year Shuangyue Xu gets financial support from Zhongmei Aixin. The one supporting her is a Chinese couple (Junyong Zhu and Yana Lu) in the U.S.A. Seven years have passed and that little girl has grown up to a pretty high school student. Due to her family’s financial situation and other factors, after junior high school, she gave up senior high school and went to a vocational high school. Now she is a second year student majoring in finance. According to her teachers, she is good at study, plays an active role in class activities and next year she will take the college entrance examination. Professor Yang praised her and encouraged her to study hard to get a good score in the future examination. 
     不仅是徐双月,在职高还有徐英豪、但桂兰、胡杨等这些家庭极度贫困自小学起就受到“中美爱心”的资助并且得到杨教授特别关注的孩子，如果没有社会各界的关爱他们很难有今天,现在能见到杨教授,个个都抑不住内心的激动，他们纷纷向教授介绍自己的学习专业和家庭现状,并一一与杨教授合影留念。杨教授殷切地期望他们要努力学好专业知识和技能，读职高将来同样可以大有作为报效自已的家庭。来职高前, 杨同海教授还来到我市黄冈实验学校看望了由中美爱心组织推荐，由学校给予特别资助在这里上学的周姗及史林进同学，了解到他们在这里学习、生活都十分愉快，他向学校的负责人表示感谢。
Besides Shuangyu Xu, at this vocational high school, Yinghao Xu, Guilan Dan, Yang Hu and other students from extremely poor families have all received financial supports from Zhongmei Aixin and special help from Professor Yang since elemental school. If there were not any help from the society, these students would not have today’s life. Now since they could meet Professor Yang, these students were very excited. They told Professor Yang their study and current family situations. In addition, they took pictures with Professor Yang.  Professor Yang encouraged them to study hard and expressed that to study in vocational high school instead of going to university could lead to a good future and to reward their families as well. Before coming to the vocational high school, Professor Yang also went to Huanggang Experimental High school to see Zhou Shan and Shi Linjing who were recommended to this school by Hometown Education Foundation and now are supported by this school. After knowing that they study and live well at this school, Professor Yang expressed his gratitude to the one in charge of this school. 
杨教授这次是利用回国在北京讲学的间隙于6月10日晚上回到宁国的，回到家乡除了探亲外,另一项重要的工作就是走访一些贫困学生, 在他的要求下,中美爱心组织人员第二天一早就陪同他赶往方塘乡，冒着大雨穿越泥泞的山路去该校几位学生家走访，这几名学生都是从小就失去了父亲，生活也极其艰难，在与学生交谈中,看到这些孩子都积极上进，并且充满了乐观和自信时，杨同海显得特别高兴。雨水和汗水侵湿了杨教授的衣服，看到这动人的场面,陪同他走访的的人员及学生家长无不深深感动。
This time Proferssor Yang is back in China for lecturing in Beijing. He took the spare time to return to Ningguo at night on June 10th. There were two purposes for him to go back to his hometown: one was to visit his relatives; the other was to visit some poor students. Under his request, on the following morning, together with some members of Zhongmei Aixin, he went to Fangtang County. It was a rainy morning. They visited some students. All of them lost their fathers when they were young and all live a hard life. Talking with these students, Professor Yang felt happy and relieved that these students were still very optimistic and confident. Seeing that Professor Yang’s clothes were wet from rain and sweat, parents of these students and members of Zhongmei Aixin were all moved by Professor Yang.  
(see http://www.hometowneducation.org/photos11-1.html)
在宁国停留的短暂三天时间里，杨同海教授用一天半时间去学校和家庭走访了十多位学生，此外，他还极有兴致的参观了宁国材料工程学校和宁国黄冈实验学校，对这两所学校的办学特色、教学管理和设施及优美的校园环境给予了高度赞誉。(胡寄宁)
 During the three days’ stay in Ningguo, Professor Yang took one and a half days to visit more than ten students. In addition, he visited Ningguo Material Engingering School and Ningguo Huangguang Experimental School. He spoke highly of these two school’s teaching quality and beautiful school environment. (Jining Hu)
